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P R O V I N C I E F L E V O L A N D VERSLAG 

S T A T E N G R I F F I E 

c - ^ ^ 
Registratienummer: 
1040906 

Betreft: vergadering van Commissie Samenleving 
Datum: woensdag 6 oktober 2010 
Tijd: 19.00 uur 
Locatie: Commissiekamer, Provinciehuis, Visarenddreef 1 in Lelystad 

Aanwezig zijn: 
De heer A. Stuivenberg (voorzitter), de dames M. Jonker-Waterlander (WD), A. van Stenus-van Basten 
(WD tot 20.00 uur), Y. Weijand (WD), de heer J.N.J. Appelman (CDA), mevrouw M. Luyer (CDA), de heer 
C. Goossens (PvdA), mevrouw C.P.M, de Waal (SP), de heren F.N.E.M. van Schoot (GroenLinks), F. Brouwer 
(Christenunie), L. Ferdinand (Christenunie), R. de Wit (SGP), S. Jokhan (commissiegriffier) 

Ook aanwezig zijn: 
Leden van Gedeputeerde Staten: de heren M. Witteman en M.F.A. van Diessen. 
De heer Sytse Jan Dul, senior manager bij PricewaterhouseCoopers. 

Afwezig zijn: 
De dames T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), N. van Herwaarde-van Ravenzwaaij (SP), M.C. Bax (PvdD) 

1. Opening. 
De voorzitter opent de vergadering. 

2. Vaststellen agenda 
De voorzitter stelt voor om direct na het vaststellen van de agenda de presentatie van PwC over de 
voortgang van het onderzoek naar het proces: 'archeologische vondst N23', te laten houden. 
De WD zou de presentatie liever aan het eind van de agenda plaatsen. Zij zegt bovendien dat zij bij de 
rondvraag een vraag wil stellen aan gedeputeerde Witteman. Is gedeputeerde Witteman dan nog aanwezig? 
De voorzitter zegt dat, verplaatsen van de presentatie slecht uitkomt i.v.m. de ti jd van de accountant en 
de ti jd van de gedeputeerde. Het is maar een korte presentatie. Gedeputeerde Witteman zal tot het eind 
van de vergadering aanwezig zijn. 
De commissie gaat hiermee akkoord. 

Presentatie over de stand van zaken wat betreft het onderzoek naar het proces: archeologische vondst 
N23, door de heer Dul. 
Vragen naar aanleiding van de presentatie: 
De PvdA zegt dat de heer Dul 3 keer vraagt of de commissie nog achter een onderdeel - de interviews - van 
de onderzoeksvraag staat. Is er reden om die vraag te stellen? 
De heer Dul zegt dat er gevraagd is om een korte doorlooptijd. Door de vakantieperiode is vertraging 
ontstaan. PwC gaat al over de gestelde deadline heen. Het maken van interviews, het uitwerken ervan en 
het afstemmen van de interviews, vraagt ti jd en geld. De vraag is of de commissie dat wil of dat zij de 
opdracht wil aanpassen. 
De WD merkt op dat van te voren ingecalculeerd had kunnen worden dat er een vakantieperiode aan 
kwam. 
De heer Dul antwoordt dat de formele opdrachtverlening net voor de vakantie plaatsvond, waardoor in de 
vakantieperiode, documenten niet tijdig opgeleverd konden worden. 

i=3' De SP vraagt of, nu over de deadline heengegaan wordt, men ook over het budget heengaat als de 
< ^ volledige opdracht uitgevoerd wordt. 

H De heer Dul zegt dat, dat afhangt van de invulling van het vervolg. Als de opdracht wordt uitgevoerd zoals 
( [ ^ hij er ligt, zal enigszins over het budget heengegaan worden. Dit komt vooral door de interviews rondom 

de risicoafweging. 
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Het CDA kan bi l l i jken dat er een verschuiving van de deadline plaatsvindt. Zij benadrukt dat, voor haar, de 
doelstelling en de reikwi jdte van het onderzoek m.b.t. de risico-afwegingsfactoren, cruciaal zi jn voor het 
vormen van een volledig eindoordeel over het onderzoek. 
De SGP vraagt of het voor een goed onderzoek noodzakelijk is dat de periode van vóór 2009 bekeken 
wordt. Zij houdt er niet van als er acquisitie gedaan wordt. Zij vraagt of er voor de kosten van di t 
onderzoek een bedrag is afgesproken met de provincie. 
De heer Dul zegt dat er documenten beoordeeld zi jn vanaf februari 2009. Over die periode kan PwC een 
goed oordeel vellen. Zij heeft geen zicht op de periode ervoor. De commissie kan bepalen of er in de 
periode ervoor belangrijke aspecten liggen die moeten worden onderzocht. De heer Dul zegt dat het 
bedrag voor di t onderzoek is afgestemd met de provincie. Daarbij zi jn een aantal uitgangspunten 
opgenomen. Eén van de voorwaarden was dat het onderzoek in ju l i zou starten. Dat is iets later geworden. 
De PvdA is van mening dat er bi j de opdracht geen begindatum is genoemd. De opdracht was: het 
onderwerp uit te zoeken en daarover te rapporteren. Als PwC denkt dat het voor het onderzoek nodig is 
om informatie van vóór 2009 in te winnen, hoort dat bij het onderzoek, vindt deze fract ie. Alles wat met 
de risico's te maken heeft vormt, volgens deze fract ie, het hart van het onderzoek. Als het onderzoek iets 
meer gaat kosten dan de afgesproken € 12.500, heeft zi j daar geen bezwaar tegen. Het gaat immers om de 
inhoud en de kwali tei t . Er is deskundigheid nodig voor het vergaren van de benodigde relevante, 
noodzakelijke informatie. Zij denkt dat daar binnen de onderzoeksbudgetten van de Staten wel voldoende 
ruimte voor is. 
De SGP zegt dat, ook al is er voldoende budget, er geen open eind moet z i jn. 
De SP stelt voor dat de heer Dul zi jn presentatie afrondt en dat de discussie op een ander moment verder 
gevoerd wordt. 
De W D vraagt of di t ook voorgelegd wordt aan de commissie Bestuur. 
De PvdA zegt dat de commissie Samenleving de opdracht heeft gegeven. Het is daarom de 
verantwoordeli jkheid voor deze commissie. 
De voorzitter antwoordt dat de commissie Bestuur via e-mail op de hoogte is gesteld van het fe i t dat deze 
presentatie vandaag aan de orde zou z i jn. Het is een opdracht vanuit de commissie Samenleving. Dat is in 
de Staten zo afgesproken. "Ik w i l graag antwoord hebben op de twee vragen die voorgelegd zi jn door PwC. 
Het andere zoeken w i j intern uit . Kunt u zich daarin vinden? Mag ik concluderen dat de meerderheid van 
de fracties zich kan vinden in het fei t dat als het voor het onderzoek noodzakelijk is dat de periode van 
vóór februari 2009 bi j het onderzoek wordt betrokken in verband met de risico's die eraan kleven, hieraan 
uitvoering zal worden gegeven? Evenzo geldt di t voor de interviews die plaats moeten vinden." 
De PvdA kan zich in deze conclusie vinden, maar zi j w i l graag een indicatie krijgen van een nieuwe 
eindtermi jn. Zij vraagt of haar conclusie juist is dat het eindrapport eind oktober klaar kan z i jn. 
De heer Dul antwoordt dat, onder voorwaarde dat de interviews goed ingepland kunnen worden, de 
rapportage binnen een maand klaar kan z i jn. 
De PvdA doet via de voorzitter een oproep aan de organisatie/het college om haar medewerking te 
verlenen zodat de interviews op zeer korte termi jn gehouden kunnen worden. 
De voorzitter: "Kan de heer Dul ook een indicatie geven van de meerkosten daarvan?" 
De heer Dul zegt dat hij dat niet hard kan maken op di t moment. Hij verwacht dat de meerkosten zeer 
beperkt zullen z i jn . De opdracht is al vr i j uitgebreid. Het zou gaan om een bedrag van ongeveer € 2000 
extra. 
De voorzitter: "Oké, w i j gaan niet uit van een verdubbeling van het bedrag." 
De heer Dul: "Wij ook niet." 
De voorzitter: "Zijn daarmee de vragen voor u in voldoende mate beantwoord? Kunt u daarmee weer op 
pad?" 
De heer Dul zegt met enthousiasme verder te gaan met het onderzoek. Hij bedankt de commissie voor haar 
input. 

» c=̂  De voorzitter: "Dan dank ik de commissie en wens ik u veel succes bi j het verdere onderzoek en dank ik u 
^ = ^ voor de presentatie." 

< 
H 3. Mededelingen 

yH) In tegenstelling tot wat op de uitgereikte mededelingen staat, zal mevrouw Van Stenus tot 20:00 uur 
P ^ aanwezig zijn. Mevrouw Zeilstra en de heer Pels van de PvdA hebben zich afgemeld. 
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4. Verslag van de vergadering van 8 september 2010 
Er is een schriftelijke tekstwijziging binnengekomen van de Christenunie. In het verslag van 8 september 
wordt op blad 2 vermeld dat de Christenunie een vraag heeft over het betrekken van LBO leerlingen bij de 
monitor. Hier heeft de Christenunie echter de LWOO leerlingen genoemd. Dus daar waar LBO leerlingen 
genoemd worden, moet het LWOO leerlingen zijn. Verder nog heeft zij genoemd dat LWOO veelal onder 
BBL valt. Het woordje 'veelal' is van belang, omdat LWOO niet alleen onder BBL valt. Dus graag het woord 
'veelal' toevoegen. 
Met inachtneming van deze wijziging wordt het verslag vastgesteld. 
De WD zegt, naar aanleiding van het verslag van 8 september, dat CDA en de griffie terug zouden komen 
op een koppeling die zij zullen leggen ten aanzien van de oplegnotitie over het boekje 'Daan en Emma'. De 
WD denkt dat het, gezien het regeerakkoord, wenselijk is dat het breder getrokken wordt. Dat de 
provincie een visiestuk zou moeten maken en dit zou moeten agenderen voor een komende vergadering in 
december of januari. 
De voorzitter: "Ik had het er weliswaar graag onder punt 8 met u over willen hebben, maar nu u het naar 
aanleiding van het verslag aan de orde stelt het volgende: mevrouw Luyer, gedeputeerde Witteman en 
ondergetekende hebben daarover van de week overleg gehad. Om zorg te dragen dat het befaamde 
onderzoek, zoals dat door de CDA fractie aan ons is gepresenteerd en waar wij nu een aantal keren over 
gesproken hebben, op een goede wijze wordt afgehecht. Daarbij is besproken - dat is een voorstel aan u -
dat de ontwikkeling rond de stelselwijziging in de jeugdzorg met aandacht wordt gevolgd en wordt 
betrokken bij de uitwerking van de afhechting en deze ontwikkelingen primair te toetsen aan het belang 
van kinderen, jongeren en hun ouders die jeugdzorg behoeven. Innovatieve samenwerking tussen 
provincies, gemeenten en andere partners te stimuleren, gericht op het oplossen van knelpunten in het 
huidige stelsel. In het belang van de cliënten. En als laatste het verzoek aan de gedeputeerde om te 
voorzien in een kader om de ontwikkelingen te kunnen toetsen. Kan de commissie zich daarin vinden? Is dit 
ook werkbaar voor onze gedeputeerde?" 
Gedeputeerde Witteman: "Ja." 
De voorzitter: "Dank u wel. Dan wordt afgesproken dat het zo wordt afgehecht." 

Het verslag van de extra vergadering van 8 september 2010. 
Er zijn geen schriftelijke tekstwijzigingen binnengekomen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

5. Verslag van de vergadering van 15 september 2010 
Er zijn geen schriftelijke tekstwijzigingen binnengekomen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
a. Lijst van toezeggingen 
Er zijn geen op- of aanmerkingen bij de lijst van toezeggingen. 
b. Lijst van moties 
De voorzitter zegt dat de lijst van moties wordt behandeld met inachtname van de afspraak, die op 15 
september is gemaakt, dat motie K 693752, met instemming van de commissie, van de lijst is afgevoerd. 
GroenLinks stelt voor om deze motie nog even aan te houden zodat zij de motie nog in haar fractie kan 
bespreken. 
De voorzitter: "Formeel is deze motie al van de agenda afgevoerd. Ik vind uw argumentatie niet 
zwaarwegend genoeg om de motie wederom op de agenda te zetten. Of u moet met een andere 
argumentatie komen. De meerderheid heeft besloten om deze motie af te voeren. Hij gaat van de agenda 
af." 
GroenLinks zegt dat zij het besluit van de meerderheid accepteert. 

6. Lijst Ingekomen stukken van 6 oktober 2010 
De voorzitter vraagt bijzondere aandacht voor nummer 7: uitnodiging 5̂  G/WVF Conferentie op 17 november 

f> F̂  2010. Hij roept de commissie op om zich aan te melden en deel te nemen aan de workshops. 
^=^ De lijst wordt ter kennisgeving aangenomen. 
< 

H 7. Lijst ter kennisneming stukken van 6 oktober 2010 
y r^ De lijst wordt ter kennisneming aangenomen. 

UI 8. Door fracties Ingebrachte onderwerpen 
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Dit punt is afgedaan bij agendapunt 4. 

9. Vaststell ing Programmabegroting 2011 
De voorzitter zegt dat in het voorjaar de kaders zijn besproken en dat de wijze waarop GS de begroting in 
zou kunnen vullen, min of meer is vastgelegd. Nu staan thema 1 en thema 4 ter discussie. Hij roept de 
commissie op om, voordat zij vragen stelt aan de gedeputeerde, met elkaar in discussie te gaan. 
a. Thema 1: Jongeren 
Eerste termijn 
De Christenunie spreekt haar waardering uit voor de positieve insteek wanneer er gesproken wordt over 
jongeren, het bevorderen van participatie, sport en cultuur en de kwalitatieve en kwantitatieve 
uitbreiding van het onderwijs. Op dit moment kan zij niet uitweiden over de jeugdzorg. Zij vindt het 
verontrustend dat de extra gelden die de provincie aan de jeugdzorg heeft bijgedragen, afgenomen 
dreigen te worden. Zij wacht af wat er daadwerkelijk gaat gebeuren. Bij 1.3.2 wil zij het speciaal 
onderwijs/het onderwijs aan zorgleerlingen, noemen. De provincie Flevoland heeft de wens dat dit 
onderwijs zo dicht mogelijk bij huis plaatsvindt. Het stimuleren van goed gespreide en bereikbare 
voorzieningen in het speciaal onderwijs wordt genoemd alsook het overleg met gemeenten en 
schoolbesturen. Zij vraagt welke initiatieven de provincie, mede in het kader van passend onderwijs, zou 
kunnen nemen. Welke rol, behalve het stimuleren, zou de provincie daarin kunnen vervullen? 
De voorzitter: "Zoals u weet is het een concept regeerakkoord. Het moet nog verder worden uitgewerkt. Er 
valt in de toekomst nog veel over te zeggen. Het lijkt mij niet verstandig het er op dit moment bij te 
betrekken, maar uit te gaan van de huidige stand. Wellicht hebt u zelf een mening over het voornemen. 
Waar, denkt u, zouden wij als provincie mee op pad kunnen gaan? Het gaat over jeugdzorg in zijn 
algemeenheid. Waar denkt u dan zelf aan? Wat acht u verantwoord, voor de provincie, om op in te steken? 
Het tweede gaat over het speciaal onderwijs. Het is mij niet duidelijk hoe u daar zelf instaat en wat u zou 
willen." 

De Christenunie antwoordt dat, wat de jeugdzorg betreft, de officiële reacties op het 
conceptregeerakkoord nog afgewacht moeten worden. Zelf denkt de Christenunie dat er nogal wat op de 
provincie af zal komen. Als inderdaad afgeroomd zou worden wat de provincie extra aan de jeugdzorg 
heeft gegeven, lijkt dat bestuurlijk onjuist. Wat het speciaal onderwijs betreft is het de vraag of de 
provincie meer kan doen. Als het een Rijkstaak is, kan de provincie stimuleren en een regierol vervullen, 
maar wellicht kan de provincie meer doen in het kader van passend onderwijs. Zij kan misschien een rol 
spelen bij de ontwikkeling van brede zorgscholen. 
De voorzitter: "Ik begrijp dat u niet de kant op wil waar ik ooit eens mee geconfronteerd ben in het kader 
van de samenvoeging van gemeente- en rijkspolitie. Dat ik een burgemeester hoorde zeggen: als zij mij 
dat afnemen, heb ik helemaal niets te doen. Ik geloof niet dat ik het zo zou moeten vertalen in het kader 
van de jeugdzorg. Dat heeft u toch niet bedoeld? Nee, dat is duidelijk." 
Het CDA zegt dat de provincie Flevoland trots kan zijn op haar jeugd- en jongerenbeleid. De provincie zou 
wel wat concreter kunnen zijn in haar ambities. De doelen zouden meer smart geformuleerd kunnen 
worden. Het onderzoek naar het voorzieningenniveau kan daar wellicht bij helpen. De CDA fractie overlegd 
om dat als uitgangspunt, strakker te hanteren voor toekomstig beleid. Deze fractie is van mening dat 
zolang Flevoland een achterstand heeft in de voorzieningen, zij zich moet inspannen om die achterstand in 
te lopen. In het onderzoek wordt aangegeven welke groepen mensen in de knel komen. Zij denkt dat het 
misschien goed is een diepteonderzoek te doen om grip te krijgen op de oorzaken ervan. Dan kan er 
specifiek beleid gevoerd worden. Het geld voor sportstimulering moet wel beschikbaar blijven voor de 
doelgroep: kansarme jongeren in de gemeenten. Niet iedere gemeente maakt er goed gebruik van. 
Misschien moet er meer gerichte aandacht voor worden gevraagd. De koers van de jeugdzorg (1.3.1) vindt 
zij prima. Er kan wel gediscussieerd worden over het punt of de provincie voldoende investeert in: het 
investeren in de ontwikkeling voor de Centra voor Jeugd en Gezin. De CDA fractie stelt voor dat de 

» c=̂  provincie in overleg met de gemeenten een kader ontwikkeld waaraan een Centrum voor Jeugd en Gezin 

^ = ^ zou moeten kunnen voldoen. Dat gaat over de vorm van organisatie. De vraag is hoe de provincie zich w i l 
* ^ opstellen bij die samenwerking. 
. Jl De W D zegt dat, in het kader van het conceptregeerakkoord, er een hele goede bestuurli jke afstemming 
y r^ zal moeten zijn met de gemeenten als de jeugdzorg naar de gemeenten gaat. Als de bestuurlijke 
P ^ afstemming niet goed is, zal er hard op moeten worden ingezet. Zij vraagt zich af wat zij zich moet 

l iJ 
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voorstellen bij de experimenten die genoemd worden in het kader van de uitvoering van het landelijk 
afsprakenkader jeugdzorg. Hebben de Staten er inbreng in of kunnen zij er richting aan geven? 
De voorzitter: "U onderschrijft het verhaal van mevrouw Luyer ten dele, begrijp ik. Ik denk dat het heel 
verstandig is dat wij als commissie Samenleving de zaak goed in de gaten houden. In de bedoeling dat, als 
de jeugdzorg overgedragen moet worden, dat heel zuiver en cliëntvriendelijk, plaats zal moeten vinden." 
De SGP zegt dat jeugdzorg bij de provincie in goede handen is. De overheid is het schild der zwakken. Zij 
moet mensen die hulp nodig hebben verzorgen. Met het conceptregeerakkoord wordt de discussie over 
welke taak bij de provincie een welke bij de gemeenten moet liggen, opengebroken. Zij vraagt zich af of, 
waar het de voorzieningen betreft, niet over de grenzen van de provincie heen gekeken moet worden. 
Het CDA reageert hierop met de opmerking dat de achterstand wel wordt ingelopen. Er is nog 20 % 
achterstand in de voorzieningen. Zolang er nog een achterstand is, is er reden om te investeren in extra 
voorzieningen. Dat zijn voorzieningen voor jongeren, voor ouderen, op het platteland en in de stad. Er is 
30 % meer armoede in de stedelijke gebieden. Meer alcoholgebruik en meer kindermishandeling. 
De SGP is het ermee eens dat die achterstand moet worden ingelopen. 

De SP fractie kan zich vinden in de gestelde doelen. De wijzigingsvoorstellen voor de doelen met 
betrekking tot de startkwalificatie en een volledige onderwijskolom, vindt zij realistisch. Zij juicht toe dat 
op diverse fronten, tussen beleid en uitvoering en tussen verschillende instanties en organisaties, 
aansluiting wordt gezocht. 
Het CDA vraagt of de SP precies weet wat de gestelde doelen zijn. 
De SP vindt, wat zij leest, concreet genoeg. Ze is er voor dat de provincie de regierol en stimulerende rol 
blijft houden. Wat het speciaal onderwijs betreft sluit zij zich aan bij de Christenunie. De SP vindt het 
wenselijk dat, indien Flevoland meer geld krijgt uit het Provinciefonds, een deel ervan naar jongeren, 
jeugd en onderwijs gaat. Zo wordt het risico dat de doelstelling niet wordt gehaald, verkleind. De SP 
fractie vindt het erg belangrijk dat zorg en voorzieningen zo dicht mogelijk bij de mensen zijn. 
De WD vraagt of de SP vindt dat zorg alleen uit eigen provincie gehaald moet worden ook als blijkt dat 
deze zorg in andere provincies adequater en efficiënter ingezet zou kunnen worden, tegen lagere kosten? 
De SP zegt dat het uitgangspunt moet zijn om het zo dicht mogelijk bij de mensen die er behoefte aan 
hebben, te realiseren. 
Het CDA vraagt of de SP zich dan ook kan vinden in het voornemen in het conceptregeerakkoord om de 
jeugdzorg over te hevelen naar de gemeenten. 
De SP zegt dat ook wat dat betreft zorg zo dicht mogelijk bij de burger moet staan. Er moet wel gekeken 
worden naar lokale en regionale situaties en mogelijkheden. De provincie moet wel de regie- en 
stimulerende rol houden. 
De PvdA vraagt hoe CDA Flevoland daartegenover staat. 
Het CDA antwoordt dat het investeren in preventie bij de gemeenten, een gewenste ontwikkeling is. 
Jeugdzorg bij de gemeenten is niet eenvoudig te organiseren. Niet alle gemeenten zullen kunnen voorzien 
in de benodigde voorzieningen. Er zal moeten worden samengewerkt. Men moet niet iets goeds weggooien, 
voor er iets nieuws is gerealiseerd. 
De PvdA gaat ervan uit dat het belang van de jongeren voorop staat. Zij meent dat het in Flevoland perfect 
georganiseerd is. Zij maakt zich er zorgen over of het na een reorganisatie wel goed zal gaan als de zorg 
naar de gemeenten gaat. Zij wil de zorg inhoudelijk zo houden als hij is. Gemeenten kunnen niet de 
kwaliteit bieden die er nu is. Als het toch moet veranderen kan dat het best geleidelijk gebeuren en met 
een garantie dat de kwaliteit in stand blijft. 
Het CDA zegt dat Flevoland voorop loopt in de organisatie van de jeugdzorg. Het door haar bepleite 
lectoraat gaat in op de besturing. Omdat overal bezuinigd zal moeten worden, is het goed om te 
investeren in efficiëntie die een verbetering van de besturing zou kunnen opleveren. 
GroenLinks is het met de vorige sprekers eens. De zorg en jeugdzorg moeten bij de cliënt terechtkomen. 
De begroting, met betrekking tot de jeugdzorg, bevat weinig nieuws. Het gaat goed. 

(f CS) De SGP merkt op dat , in verband met bezuinigingen, er ten faveure van de jeugdzorg gekeken kan worden 
^ ^ welke taken er kunnen worden afgestoten. Dor hout kappen. Z i j verwacht hiervoor een voorstel van de 
' ^ voorzitter. 
.—H De voorzitter: "Ik breng u in herinnering dat wij in de vergadering van 15 september over het dorre hout 
yH) gesproken hebben en dat het verstandig is om dat zeker ter kappen. Dus daar waar mogelijk zullen wij er 
0 ^ invulling aan moeten geven. Wij zullen er als commissie duidelijk in moeten zijn." 

y j 
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Het CDA zegt dat er naar de budgetten gekeken moet worden. Wat zou wellicht anders besteed kunnen 
worden? Zij ziet hiervoor aanknopingspunten in de Sociale Agenda. 
De PvdA brengt in herinnering dat bij de algemene beschouwingen is afgesproken, een beleidsarme 
begroting te maken. De Staten kunnen zichzelf en het college een compliment geven voor het bereikte 
resultaat met betrekking tot het Hoofdlijnenakkoord. Het conceptregeerakkoord stemt niet hoopvol waar 
het gaat om behoud van kwaliteit en behoud van de richting en de koers die Flevoland gaat. Het beste lijkt 
om af te wachten tot bekend is wat het betekent en in de tussentijd te proberen de goede koers vast te 
houden. 
De WD zegt dat jeugdzorg maar ook hoger onderwijs een compliment verdienen. Met betrekking tot het 
hoger onderwijs is er veel verricht. Zij stelt voor om alle voordelen die uit de Higher Development 
Education Board komen, breed in te zetten voor het onderwijs in de hele provincie. 
De voorzitter: "Ik wil graag het woord aan onze gedeputeerde geven. Er is een brede waardering voor de 
stukken zoals ze voorliggen. Specifiek voor thema 1. Niet alleen qua opstelling maar ook qua uitvoering 
zoals die in de provincie plaatsvindt. Het zou op onderdelen wat smarter kunnen, zodat voor ons wat 
inzichtelijker wordt hoe het precies in elkaar steekt. U hebt het allemaal beluisterd en ik neem aan dat u 
daar ook op ingaat. Dank u wel." 
Gedeputeerde Witteman zegt dat de betrokkenheid waarmee de verschillende fracties spreken over het 
onderwerp jeugdzorg, aangeeft dat het vooral vanuit de Staten komt dat het beleid hier de afgelopen 
jaren op deze manier is gevoerd. In IPO verband proberen de provincies om, voordat de regeringsverklaring 
in de Kamer wordt behandeld, een reactie neer te leggen waarin zij hun zorg uitspreken. De jeugdzorg zal 
overgaan naar de gemeenten. De gedeputeerde hoopt dat, dat niet in grote haast zal gebeuren. Er zal ook 
een efficiency korting worden toegepast van € 300.000.000. Omdat de jeugdzorg van 12 provincies 
overgaat naar 420 samenwerkende gemeenten is de gedeputeerde bang dat de korting ten koste zal gaan 
van de kwaliteit van de jeugdzorg. Ook het geld dat de provincie er de afgelopen jaren, uit eigen middelen 
extra bij heeft gedaan, zal bij de provincie worden weggehaald. Bovendien komt er ook nog een eigen 
bijdrage voor de jeugdzorg. De gedeputeerde denkt dat, dat averechts werkt om de drempel zo laag 
mogelijk te houden. Misschien zouden de Statenleden kunnen komen tot een Statenbrede oproep aan de 
Kamer om, als het gaat om jeugdzorg, het belang van het kind voorop te stellen. Als de jeugdzorg naar de 
gemeenten moet, moet dat in ieder geval zorgvuldig gebeuren. De gedeputeerde denkt dat het goed is om 
dat geluid ook in Den Haag te laten horen. Misschien samen met de gemeenten. De provincie heeft geen 
taak in het zo dicht mogelijk bij huis houden van onderwijs aan zorgleerlingen. Er zijn wel initiatieven. De 
provincie kan de gemeenten stimuleren en op het spoor zetten. Bijvoorbeeld met de onderwijsmonitor. De 
gedeputeerde is het ermee eens dat de doelen 'smart' moeten zijn. Het lijkt hem het beste om de doelen 
na de verkiezingen opnieuw en smart te formuleren. Hij is het ermee eens dat zolang er achterstanden zijn 
in het voorzieningenniveau, daar aan gewerkt moet worden. Wat de sportstimulering aan kansarme 
jongeren betreft, kan hij vertellen dat er juist een judoproject is gestart. De commissie krijgt of heeft er 
informatie over gekregen. Voor de centra voor Jeugd en Gezin hebben de gemeenten 
verantwoordelijkheid. Zij worden door het Rijk aangestuurd. Op het gebied van experimenten in de 
Jeugdzorg gebeurt het één en ander. De gedeputeerde noemt twee projecten: 'Over en weer' - een 
nieuwe aanpak voor 'multi-problem gezinnen' - en 'Loket Dronten' - daar is het Centrum voor Jeugd en 
Gezin ook op het gebeid van onderwijs actief- . Als de commissie nog meer informatie wil, kan hij zorgen 
dat zij die alsnog krijgt. Het is in strijd met het profiel om als er meer geld uit het Provinciefonds komt 
een deel ervan aan jeugd te besteden. Formeel wordt het niet tot de taken van de provincie gerekend. Hij 
is benieuwd hoe de SP wil uitwerken dat de provincie een duidelijke regierol heeft als de Jeugdzorg naar 
de gemeenten gaat. De complimenten en opmerkingen met betrekking tot onderwijs (de hogeschool) zal 
hij overbrengen aan collega Greiner. 
Tweede termijn. 

De WD heeft technische vragen gesteld. Onder andere over de Eigen Kracht Conferentie. Zij is 
j, F̂  gecharmeerd van deze werkvorm waarin de gezinnen zelf de regie hebben. Het is haar opgevallen dat 
^ terwijl er € 100.000 naar toegaat er maar 16 conferenties zijn. Zij vindt het jammer dat er zulke hoge 
" ^ overheadkosten zijn. 
.—H Het CDA vraagt in hoeverre de provincie wellicht nog meer de regierol in kan vullen wanneer zij zich focust 
y f j op de organisatie in plaats van op de ontwikkeling van nieuwe methodieken die de aansluiting in de keten 
P ^ verbeteren. Zij wil, middels een lectoraat jeugdzorg, verzilveren dat zij de aandacht op de besturing wil 
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focussen en veronderstelt dat daarmee efficiencywinst behaald kan worden. Zij heeft geen informatie 
ontvangen over het judoproject. Zij vraagt of het daarbij om het oorspronkelijke fonds gaat. 
De voorzitter antwoordt dat het gaat om hetgeen naar de algemene reserve is gegaan met de labeling dat 
kansarme jongeren erop kunnen intekenen. Dit is een project voor die kansarme jongeren. 
De Christenunie zegt dat de provincie, met betrekking tot speciaal onderwijs, behalve stimuleren en 
overleg voeren met schoolbesturen en gemeenten, meer expertise kan bieden dan verschillende 
gemeenten. Ook bij het onderwijs moet het kind centraal staan. 
De SP fractie zegt dat de plannen rond het decentraliseren van de jeugdzorg haar bekend zijn maar dat dit 
niet wil zeggen dat zij zich erachter schaart. 
De voorzitter: "Dan geef ik nu het woord aan de gedeputeerde. Waarbij hij ingaat op de drie vragen die 
nog niet in voldoende mate voor de commissie zijn ingevuld." 
Gedeputeerde Witteman zegt als antwoord op de vraag over de Eigen Kracht Conferentie dat een groot 
deel van het geld nodig was voor dekking van de kosten van het regiomanagement en andere 
overheadkosten. Op het ogenblik wordt toegewerkt naar een meer prestatiegerichte subsidiesystematiek. 
De gedeputeerde zal deze vraag verder, uitgebreid, schriftelijk afdoen. 
De WD vindt het belangrijk dat het meeste geld naar de methode gaat. De overheadkosten moeten 
eigenlijk lager zijn dan het geleverde product. 
Gedeputeerde Witteman verwijst voor het antwoord op de vraag van het CDA naar de brief die voormalig 
gedeputeerde Bos daarover heeft gestuurd. Het lectoraat waar zij naar vraagt zal nog ter sprake komen. 
Het college zal daartoe een voorstel krijgen wat daarna bij de commissie terecht zal komen. Wat het judo 
project betreft zegt de gedeputeerde dat dit bij de vorige vergadering op de lijst van ter Kennisneming 
stukken heeft gestaan. Wat het speciaal onderwijs betreft zegt hij dat daar waar gemeenten vragen om 
hulp, de provincie haar best doet als ze denkt dat het wat toevoegt. Het is geen formele taak van de 
provincie en daarom is, in tegenstelling tot de jeugdzorg, de formatie en deskundigheid maar beperkt 
aanwezig. Bij de grotere gemeenten is veel expertise en het zou mooi als die ingezet zou kunnen worden. 

b. Thema 4: Flevolandse samenleving 
Eerste termijn 
Het CDA vindt het belangrijk om erbij stil te staan dat de Sociale Agenda in Flevoland een sociaal debat is 
geworden. Dat heeft geresulteerd in een viertal speerpunten. De provincie heeft daarin een rol als 
uitvoerder vervuld. Met het oog op de toekomst moet worden besproken of deze uitrol van de Sociale 
Agenda wel voldoende uitgangspunt biedt om richtinggevend te kunnen zijn. Men moet alert zijn of men 
tevreden kan zijn over de verhouding tussen geïnvesteerd geld, de rol van de overheid en het resultaat van 
de inspanningen n.a.v. de Sociale Agenda. Er moet worden gekeken wat er nodig is om het wel effectief te 
laten zijn. Zij hoort graag van de collega's of zij ook vinden dat de Sociale Agenda het middel is om beter 
te besturen. De Sociale Agenda moet dan wel beter worden benut. 
De PvdA is het op hoofdlijnen met het CDA eens. Ze is nog bezig met de vraag: wat moet de inhoud van de 
Sociale Agenda binnen het provinciale beleid zijn? Zoals het nu wordt vormgegeven ziet zij een 
gefragmenteerd beleid en gefragmenteerde uitvoeringsactiviteiten. Zij vindt een herbezinning 
noodzakelijk. Zij stelt voor dat de provincie zich focust op speerpunten. Wat kan een rol voor de provincie 
zijn? Waar kan zij verschil maken? Zij vraagt zich af of dat, met het uitvoeren van deze thema"s, het geval 
is. Zou het niet beter zijn om te focussen op één of twee echt belangrijke kerntaken om daadwerkelijk een 
verandering tot stand te brengen en kwaliteitsverbetering door te voeren? Binnen deze begroting is dit 
voor haar fractie geen aanleiding tot kritiek of verandering. In de toekomst zal zij er wel op een andere 
manier tegenaan kijken. 
De WD kan zich ook vinden in de opmerking dat er kritischer naar de Sociale Agenda gekeken zal moeten 
worden. 
De PvdA vraagt of de WD het met haar en het CDA eens is dat de Sociale Agenda wel van wezenlijke 
betekenis is bij de rol van de provincie. 
De WD: "Zeer zeker." 
De SGP sluit zich aan bij wat PvdA en CDA hierover naar voren hebben gebracht. 
De Christenunie kan zich daar ook bij aansluiten. Met het oog op de toekomst moet een discussie 
plaatsvinden over de keuzes die zijn gemaakt. De uitvoering zoals die in deze begroting is beschreven vindt 
ze goed. 



^ : ^ ^ 

P R O V I N C I E F L E V O L A N D VERSLAG 

Bladnummer 

8 

De PvdA is blij te constateren dat de commissie het er over eens is dat de Sociale Agenda een thema voor 
de provincie is. 
De SP sluit zich er ook bij aan. Het is haar opgevallen dat in hoofdstuk vier van de begroting het behalen 
van de doelstellingen vaak afhankelijk was van derden. Zij wil er bij stilstaan wat de mogelijkheden zijn 
om hier meer invloed op te hebben. Zij denkt daarbij aan optimale inzet en lobby vanuit de provincie. Zij 
vindt het belangrijk dat de Staten voldoende op de hoogte gehouden worden van de ontwikkelingen en de 
stand van zaken bij alle projecten en processen. 
GroenLinks is het ook eens met de vorige sprekers. Zij maakt zich zorgen over geplande bezuinigingen op 
het volwassenen onderwijs. Het lijkt haar een goed idee om samen met een trendwatcher te kijken wat 
het voor de provincie betekent om minder geld voor volwasseneneducatie te krijgen. Voor wat betreft 
Flevoland de sportiefste provincie zegt zij dat het de bedoeling is dat iedereen een gezond leven krijgt en 
gaat bewegen. Dat hoeft niet altijd veel geld te kosten. Daar hoeven ook niet altijd speciale 
accommodaties voor te zijn. Men kan ook wandelen en lopen. Dat zou de provincie ook kunnen stimuleren 
en daar moet zij haar verantwoordelijkheid nemen. 
Het CDA zegt hierop dat onlangs in de sportnota hele heldere keuzes zijn gemaakt. Daar wordt naar 
verwezen. 
De voorzitter: "Ik constateer dat er een brede oproep is richting de gedeputeerde over de Sociale Agenda. 
Wij zijn wat te direct in de uitvoering geschoten, als ik de commissie zo beluister. De beleidskaders 
worden node gemist. Speerpunten, rol en waar maken wij het verschil. Er zijn ook nog wat kleine 
opmerkingen over de sport gemaakt. Ik geef graag het woord aan de gedeputeerde." 
Gedeputeerde Witteman sluit zich ook aan bij wat er over de Sociale Agenda gezegd is. De gedeputeerde 
wil graag op korte termijn een werkbezoek aan CMO Flevoland brengen. Daarna moet er worden bekeken 
wat er moet gebeuren. Wellicht kan er in een nieuw collegeprogramma een goede wending aan gegeven 
worden. Hij constateert dat er een breed draagvlak blijft voor de Sociale Agenda binnen Flevoland. Zolang 
er achterstanden zijn, is dat ook goed. Hij is benieuwd hoe de komende verkiezingsprogramma"s er op dat 
onderwerp uit zullen zien. Het is waar dat de provincie, als regisseur/stimulator van de Sociale Agenda, 
vaak afhankelijk is van derden. Het is geen kerntaak van de provincie. Daarom is het mooi om doelen te 
bereiken door anderen aan het werk te zetten. Wat de trendwatcher betreft, is het aan de commissie om 
te bepalen hoe zij daar mee omgaat. Wat betreft de sportiefste provincie zegt de gedeputeerde dat de 
gemeenten gaan over de breedtesport en de provincie over de topsport. Met topsport kun je breedtesport 
wel stimuleren. De gedeputeerde vindt het een goede rolverdeling en wil die graag zo houden. 
Tweede termijn 
De Christenunie zegt dat er bij thema 4 een aantal onderwerpen zijn opgenomen zoals: ruimtelijke 
planning en wonen, die doorgaans niet in de commissie Samenleving worden besproken. Bij het onderdeel 
wonen op bladzijde 53 valt op dat er geen inzet van de provincie is opgenomen als het gaat over de 
particuliere opdrachtgevers. 
De voorzitter: "Ik had bij de behandeling moeten aangeven: voor zover het betrekking heeft op onze 
commissie. Het andere deel is voor de commissie Ruimte. Wonen hoort wel bij de commissie Samenleving." 
De voorzitter vraagt of de Christenunie het goedvindt als haar vragen over wonen via de griffie worden 
beantwoord. De Christenunie gaat ermee akkoord. 
De SGP heeft gehoord dat steeds meer gemeenten in de problemen komen door de financiering van 
(top)sport. Het gaat dan om de stadions. Topsport wordt vaak op zondag bedreven. Daar is de SGP op 
tegen. 
De voorzitter: "Waarvan akte." 
GroenLinks zegt dat bij het IPO congres ook twee bestuurders van F.C. Twente aanwezig waren. Het 
verbaasde GroenLinks dat zij zoveel projecten deden in de wijken om mensen aan de sport te krijgen. 
De voorzitter: "Ik dank de commissie voor haar inbreng op thema 1 en 4 en beschouw dit in voldoende 
mate behandeld. Er is waardering en er zijn eigenlijk geen nieuwe punten naar voren gebracht die 
betrekking hebben op deze begroting." 
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10. Presidium 
a. Lange termijnagenda 
Dit stuk wordt ter kennisgeving aangenomen 
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11. Rondvraag 
De WD heeft een vraag over NEVOBO. Zij heeft er een technische vraag over gesteld. Uit het antwoord 
valt op dat de gemeente Almere de gemaakte afspraak ( in 2009) niet nakomt omdat zij er een andere 
beleving van heeft. De provincie heeft € 35.000 extra voor haar rekening genomen. Zij vraagt of het 
gebruikelijk is dat de provincie, buiten gemaakte afspraken tussen drie partijen, extra geld geeft als één 
van de partijen haar verplichtingen niet nakomt. Welke consequenties heeft dat voor de in gebreke 
blijvende partij? Kunnen anderen hier in de toekomst rechten aan ontlenen? Ze vraagt zich af hoe het voor 
de komende jaren geregeld is. Gaat de provincie ieder jaar € 35.000 bijdragen? 
Gedeputeerde Witteman zegt dat sinds oktober 2009 gesprekken hebben plaatsgevonden met de provincie, 
de gemeente Almere en de NEVOBO. Het doel was te komen tot een contract zodat NEVOBO drie jaar lang 
grote evenementen en trainingen hier in de provincie kon doen. ln de topsporthal in Almere. De provincie 
en de gemeenten zouden beiden fiftyfifty bijdragen in het contract met de NEVOBO. Het ging om € 
100.000 per jaar. leder € 50.000. Met deze overeenkomst wordt topsport binnengehaald. Nadat deze 
afspraken zijn gemaakt is er discussie ontstaan tussen de provincie en de gemeente over hoe de afspraak 
technische in elkaar zat. De gemeente heeft toen aangegeven dat zij een deel van haar bijdrage in Natura 
zou doen door het beschikbaar stellen van de topsporthal (€ 35.000 per jaar). Daardoor ontstond een 
probleem. NEVOBO ging uit van € 100.000 per jaar plus de hal. Daar is veel discussie over geweest. Moest 
het contract met NEVOBO dan niet worden getekend? Dan zou NEVOBO een locatie gezocht hebben buiten 
Flevoland. Het probleem is opgelost doordat de provincie, in ieder geval voor het eerste jaar, € 35.000 ter 
beschikking heeft gesteld. Daarmee is de rol van de provincie gespeeld. In de volgende jaren is er dus geen 
€ 100.000 maar € 65.000 ter beschikking. De provinciale bijdrage zal dan niet meer hoger gesteld worden 
dan de € 50.000 die was afgesproken. Met die afspraak is het contract getekend. De NEVOBO zal de andere 
twee jaren zelf voor haar rekening nemen. 

De WD is blij dat het niet geldt voor het tweede en derde jaar. Ze vindt het wel jammer dat de provincie 
ervoor opdraait maar begrijpt de overweging. 
Het CDA vraagt of er in het verlengde van deze driejarige termijn ook zicht is op verankering. Zij zou het 
prettig vinden als de gedeputeerde daarop aanstuurt. Dit soort 'acquisitiegeld' heeft een lange termijn 
doelstelling. 
Gedeputeerde Witteman zegt dat er voortaan heldere afspraken gemaakt moeten worden om 
misverstanden te voorkomen. De overeenkomst met NEVOBO is voor drie jaar. Het is belangrijk om met 
een sportbond een relatie op te bouwen zodat de samenwerking kan worden voortgezet. Door het volleybal 
naar Flevoland te halen voor drie jaar ontstaat een uitstraling die effect heeft op andere bonden en 
sporten. Er zijn al verkennende gesprekken met andere bonden. Er moeten wel zakelijk verantwoorde 
deals worden gesloten. 

12. Sluiting 
De voorzitter dankt iedereen voor zijn/haar inbreng en sluit de vergadering. (20.44 uur) 

Vastgesteld in de vergadering van 10 november 2010, 
De commissiegriffier, de voorzitter. 


